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2024-10-17 

§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Stadsdelsnämnden utser 1:e vice ordföranden Lars Rottem 
Krangnes (C) att tillsammans med ordföranden Anders Göransson 
(S) justera protokollet den 22 oktober 2024. 
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§ 2 
Fastställande av dagordningen  

Beslut  
Stadsdelsnämnden fastställer föredragningslistan med följande 
förändringar/tillägg: 
 
Skrivelse om dagliga verksamheter från Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Miljöpartiet (Bilaga) läggs till som § 37 på 
dagordningen. 
 
Skrivelse om kriminella nätverk som kopplas till HVB-hem och 
familjehem från Sverigedemokraterna (Bilaga) läggs till som § 38 
på dagordningen. 
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§ 3 
Borttagen på grund av sekretess  
SÖD 2024/45 
 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/45-63 § 3 Nedläggning faderskapsutredning 
enligt 2 kap 7 § 2 st FB 
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§ 4 
Anmälan av sociala delegationens protokoll  

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Södermalms sociala delegations möte 24 september, 
30 september och 8 oktober 2024 anmäldes. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
godkänna anmälan. 
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2024-10-17 

§ 5 
Allmänhetens frågestund  
Fyra medborgare närvarade på mötet. Två medborgare kom från 
Hammarby Sjöscoutkår och lyfte frågan om brist på permanent 
lokal. En medborgare ställde fråga om utvecklingen kring 
bebyggelsen av Sjöstadshöjden. En medborgare ställde fråga kring 
tillstånd för inglasad balkong i sin lägenhet. 
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§ 6 
Inkomna medborgarförslag september 2024  
SÖD 2024/24 
 

Beslut  
1. Medborgarförslag om ökad trygghet och tillgänglighet i 

Tullgårdsparken, SÖD 2024/1112, överlämnas till 
förvaltningen för beredning. 

2. Medborgarförslag om att bygga en ny badplats i Årstaviken 
strax söder om Sockerbruksgränd, SÖD 2024/1126, 
överlämnas till förvaltningen för beredning. 

3. Medborgarförslag om att göra Gamla Stan till en miljözon 
klass 3, SÖD 2024/1152, överlämnas till Trafiknämnden. 

4. Reimersholme eller Långholmen, SÖD 2024/1172, 
överlämnas till förvaltningen för beredning. 

5. Medborgarförslag om att anlägga en sekulär minneslund vid 
slutet av Åsögatan, SÖD 2024/1176, överlämnas till 
Kyrkogårdsnämnden. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Under september har fem medborgarförslag lämnats in till 
Södermalms stadsdelsnämnd. Nämnden beslutar om förslagen ska 
beredas av förvaltningen eller hanteras på annat sätt, utifrån förslag 
från förvaltningen. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut och föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/24-1 (Godkänd - R 1) Inkomna medborgarförslag 
September 2024 

 SÖD 2024/24-1.3 SÖD 2024-1112_Bortredigerad 
 SÖD 2024/24-1.4 SÖD 2024-1126_Bortredigerad 
 SÖD 2024/24-1.5 SÖD 2024-1152_Bortredigerad 
 SÖD 2024/24-1.1 SÖD 2024-1172_Bortredigerad 
 SÖD 2024/24-1.2 SÖD 2024-1176_Bortredigerad 
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§ 7 
Medborgarförslag gällande att tillsätta en arbetsgrupp för 
förbättring, skydd och utveckling av Gamla stan  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2024/688 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag gällande 
att tillsätta en arbetsgrupp med representanter från boende, staden, 
företag, fastighetsföreningar, forskare, stadsplanerare och övriga 
intressenter som verkar i Gamla stan. Förslagsställaren föreslår att 
arbetsgruppen ska ha mandat att få fram bra, hållbara och görbara 
idéer för att värna kulturhistoriska värden och samtidigt få en 
rimligare samt hållbar boendemiljö vad gäller service för invånarna 
i Gamla stan. 
 
Förvaltningen vill inleda med att tacka för medborgarförslaget. 
 
Förvaltningen arbetar för att alla stadsdelsområden inom 
Södermalm ska vara trygga och trivsamma för alla invånare. Alla 
stadsdelsområden är viktiga och förvaltningen har ett uppdrag att 
hela tiden ha en överblick över behov och utbud i alla 
stadsdelsområden utifrån nämndens ansvarsområden. Förvaltningen 
ser kontinuerligt över behov i stadsdelsområdet som exempelvis 
förskoleplatser, vård och omsorgsboenden och så vidare. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/688-6 (Godkänd - R 1) Svar på medborgarförslag 
gällande att tillsätta en arbetsgrupp för förbättring, skydd och 
utveckling av Gamla stan 

 SÖD 2024/688-6.1 SÖD 2024-688_Bortredigerad 
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§ 8 
Medborgarförslag om att fylla på dammen i 
Tjurbergsparkens östra del med vatten  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2024/658 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsförvaltning har fått ett medborgarförslag om 
att fylla dammen i Tjurbergsparkens östra del med vatten. 
 
I parkens östra del finns en fontän och det är denna fontän som i 
medborgarförslaget kallas för damm. Det är trafikkontoret som har 
ansvar för stadens fontäner. Sedan åtminstone 2017 är fontänen 
avstängd då den saknar vattenförsörjning och dess tekniska system 
inte uppfyller dagens krav. 
 
Trafikkontoret har utrett möjligheten att dra nya ledningar och 
bygga en pumpgrop, men då det är mycket ytligt liggande berg i 
Tjurbergsparken kommer det behövas sprängas mycket för att 
kunna lägga ned ledningar och pumpgrop i marken. Det innebär i 
sin tur stora kostnader. Idag rengörs och töms fontänen på 
regnvatten en gång i månaden under perioden maj till september av 
trafikkontorets entreprenör. Trafikkontoret har en förhoppning om 
att på sikt flytta fontänen inklusive skulpturen till en annan plats på 
Södermalm där det är mindre kostsamt att sätta den i drift. 
 
På ett fåtal platser i stadsdelsområdet finns fågelbad. Dessa är 
vanligtvis betongplattor med en nedsänkning i mitten där regnvatten 
kan samlas. Förvaltningen har de senaste åren plockat bort 
åtminstone ett fågelbad då det lockat till sig råttor. Trafikkontorets 
tekniska förvaltare av fontäner har liknande erfarenhet av fågelbad. 
 
Behoven och önskemålen för Södermalms parker är många och 
förvaltningen behöver prioritera bland insatserna. Förvaltningen 
fokuserar därför i första hand på åtgärder som berör säkerhet och 
trygghet såsom snöröjning, utbyte av trasiga lekredskap och 
trygghetsskapande åtgärder i parkerna. 
 
Förvaltningen anser att det utifrån redogörelsen ovan inte är 
prioriterat att möjliggöra igångsättande av dammen eller att anlägga 
provisoriska fågelbad i Tjurbergsparken. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/658-6 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/658 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2024/658-6.1 SÖD 2024-658_Bortredigerad 
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§ 9 
Medborgarförslag om att anlägga badbryggor mellan 
Lindvallsgatan och Verkstadsgatan  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2023/1382 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag som 
föreslår att anlägga badbryggor i vattnet mellan Lindvallsgatan och 
Verkstadsgatan vid Bergsunds strand. 
 
Stadsdelsförvaltningen tackar för medborgarförslaget som syftar till 
att öka utbudet av bad inom stadsdelsområdet. 
Stadsdelsförvaltningen är medveten om att det finns ett stort 
önskemål att utveckla badmöjligheterna inom stadsdelsområdet och 
ser positivt på en sådan utveckling. 
 
År 2022 godkände miljö- och hälsoskyddsnämnden ”Handlingsplan 
för nya bad 2022” som syftar till att peka ut förslag på platser där 
nya bad skulle kunna etableras inom staden och därmed förbättra 
tillgången till bad för stockholmarna. 
 
Den plats där förslagsställaren önskar badbryggor är inte en av de 
platser som stadens handlingsplan för nya bad föreslår inom 
Södermalms stadsdelsområde. Enligt förvaltningen bör i första hand 
de platser som anges i handlingsplanen utredas vidare innan 
ytterligare eventuella platser övervägs. 
 
Södermalms stadsdelsnämnd har under sensommaren 2024 ansökt 
om investeringsmedel i syfte att utföra trygghetsskapande åtgärder 
kring den boulebana som finns direkt söder om den plats där 
medborgarförslaget föreslår badmöjlighet. I utvecklingen av platsen 
föreslår nämnden bland annat att tillgängliggöra vattenrummet med 
hjälp av så kallad kajbalkong och bryggpromenad. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det. 
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Särskilda uttalanden 
Lars Rottem Krangnes (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) samt Johan 
Lisspers (L) anmälde ett särskilt uttalande (Bilaga). 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2023/1382-7 (Godkänd - R 1) Svar på 
Medborgarförslag om att anlägga badbryggor mellan 
Lindvallsgatan och Verkstadsgatan  

 SÖD 2023/1382-5 Medborgarförslag om att anlägga 
badbryggor mellan Lindvallsgatan och 
Verkstadsgatan_Bortredigerad 
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    Södermalms stadsdelsnämnd  
    241017   
 
    Ärende 9   

Dnr. 2023/1382  
 
Medborgarförslag om att anlägga 
badbryggor mellan Lindvallsgatan och 
Verkstadsgatan 
 

    Lars Rottem Krangnes (C)  
Jonas Nilsson m.fl. (M)  
Johan Lisspers (L)  

      
 
 
 
Särskilt uttalande       
 
Återigen har stadsdelsnämnden fått ett medborgarförslag som visar på engagemanget för och 
behovet av fler badplatser på Södermalm, i Gamla stan och Hammarby sjöstad. Trots vissa 
positiva initiativ har arbetet för fler bad i vår stadsdel gått mycket sakta framåt.  
 
Det är därför intressant att förvaltningen i sitt tjänsteutlåtande aviserar förslag på ytterligare 
platser där fördjupad utredning kan påbörjas kring nya badplatser inom stadsdelsområdet. Vi 
ser med förväntan fram emot förslag på verksamhetsplan 2026.  

Från vår sida i stadsdelspolitiken har det tidigare lagts förslag om att se över olika alternativ 
för badmöjligheter i Hammarby sjöstad, till exempel hur förslaget om ett kallbadhus vid 
Lugnets terrass kan tas vidare. Detta verkar fortfarande inte vara på förvaltningens eller 
majoritetens agenda men är ett förslag som vi kommer fortsätta arbeta för under 
mandatperioden och gå till val på i 2026.  
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§ 10 
Medborgarförslag om fler papperskorgar vid Lugnets 
terrass, Sickla Udde  
SÖD 2024/597 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
placera ut fler papperskorgar vid Lugnets terrass under sommaren. 
  
Stadsdelsförvaltningen tackar för förslaget som syftar till att 
förbättra skräphanteringen vid Lugnets terrass i Hammarby sjöstad. 
  
Förvaltningen arbetar kontinuerligt med att se över skräpkorgars 
placering och antal för att underlätta för invånare och besökare att 
slänga sitt skräp och därmed minska nedskräpningen. 
  
På de platser inom stadsdelsområdet där det är ett högt besökstryck 
under sommarhalvåret förstärker förvaltningen med tillfälliga 
skräpkorgar. Till sommaren 2025 kommer förvaltningen att se över 
antalet skräpkorgar på Lugnets terrass. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/597-6 (Godkänd - R 1) SÖD 2024_597 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2024/597-6.1 SÖD 2024-597_Bortredigerad 
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§ 11 
Månadsrapport september 2024  
September 2024 
SÖD 2024/1116 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
månadsrapport för september 2024. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Månadsrapport per september med helårsprognos visar på ett 
överskott om 31,0 mnkr före och efter resultatöverföring. 
 
Sjukfrånvaron för Södermalms stadsdelsförvaltning är senaste 
månaden lägre jämfört med samma period föregående år. Statistik 
för senaste rullande 12 månader var i juli 6,97 procent vilket är en 
minskning från förra månaden. 
 
Äldreomsorg prognostiserar ett överskott om 24,0 mnkr, övrig 
verksamhet ett överskott om 10,0 mnkr, Individ- och 
familjeomsorgen ett överskott om 2,0 mnkr och Ekonomiskt bistånd 
ett överskott om 1,0 mnkr. Stadsmiljöverksamhet prognostiserar ett 
underskott om 3,0 mnkr, Förskolan ett underskott om 2,0 mnkr och 
Barn, kultur och fritid ett underskott om 1,0 mnkr. Övriga 
verksamheter prognostiserar en budget i balans. 
 
Den mest svårbedömda kostnadsutvecklingen är behovet av 
försörjningsstöd och behovet av platser inom vård- och 
omsorgsboende som succesivt förväntas öka under året. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1116-1 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/1116 
 SÖD 2024/1116-1.1 Bilaga 1 Ekonomiskt bistånd 2024 
 SÖD 2024/1116-1.2 Bilaga 2 Uppföljning VOB 2024 
 SÖD 2024/1116-1.3 Bilaga 3 Inskrivning Förskola 2024 
 SÖD 2024/1116-1.4 Bilaga 4 Sjukfrånvaro 
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§ 12 
Skrivelse från Centerpartiet om förskoleundersökningen  
Svar på skrivelse från Lars Rottem Krangnes (C) och Marko 
Janicic (C). 
SÖD 2024/731 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden gav den 13 juni 2024 förvaltningen i uppdrag att 
svara på en skrivelse från Lars Rottem Krangnes (C) och Marko 
Janicic (C). I skrivelsen lyfter författarna ett antal frågor kopplade 
till förskoleundersökningen. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/731-3 (Godkänd - R 1) Svar på Skrivelse om 
förskoleundersökningen  

 SÖD 2024/731-4 Södermalm - Vårdnadshavare Förskola 
 SÖD 2024/731-2 Skrivelse om förskoleundersökningen (C) 
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2024-10-17 

§ 14 
Revisionsrapport nr 1/2024, Stadens arbete mot våld i 
nära relationer  
Yttrande gällande revisionsrapport våld i nära relationer 
RVK 2023/128 
SÖD 2024/729 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
stadsrevisionen som svar på revisionsrapporten. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Revisionskontoret har granskat hur staden arbetar för att stödja 
kvinnor som utsatts för våld i nära relation. Södermalm 
stadsdelsnämnd har valts ut för granskning bland tre andra. 
Revisionskontorets samlade bedömning är att arbetet mot våld i 
nära relation (VINR) i huvudsak fungerar väl men att staden 
behöver säkerställa likvärdigheten så att stödet är likvärdigt oavsett 
var i staden den våldsutsatta bor. Förvaltningen delar 
revisionskontorets bedömning. Rapporten ger inga 
rekommendationer till nämnden och förvaltningen har inget vidare 
att anföra i ärendet. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det. 
 
Lars Rottem Krangnes (C) anmälde ett förslag till beslut (Bilaga) 
och föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde de två förslagen mot 
varandra och kunde konstatera att nämnden beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
  

Reservation 
Lars Rottem Krangnes (C) reserverade sig mot beslutet till förmån 
för sitt eget förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/729-2 (Godkänd - R 1) Yttrande gällande 
revisionsrapport våld i nära relation 
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 SÖD 2024/729-1.1 Revisionsrapport_nr_1_2024 Stadens 
arbete mot våld i nära relationer 
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    Södermalms stadsdelsnämnd  
    241017   
 
    Ärende 14   

Dnr. 2024/729  
 
Revisionsrapport nr 1/2024, Stadens 
arbete mot våld i nära relationer  
 

    Lars Rottem Krangnes (C)  
      
 
 
 
Förslag till beslut  
 
Förslag till beslut 
 

1. Att delvis godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 
 

2. Att därutöver anföra följande:  

Revisionskontorets granskning och rapport omfattar stadens verksamhet som riktar sig direkt 
till kvinnor som utsatts för våld i nära relationer. Granskningen omfattar inte det 
förebyggande arbetet och heller inte verksamheter riktat mot grupper som kan vara särskild 
utsatta. Exempel på detta är fältassistenternas arbete och inte minst äldreomsorgen. Staden bör 
överväga att se över om personal inom välfärdsverksamheterna har de resurser och verktyg 
som behövs för att identifiera personer som utsätts för våld i nära relationer i syfte att så 
många som möjligt ska få adekvat stöd så tidigt som möjligt.  

Det finns dock mycket att lära av denna rapport, inte minst kopplat till våldsutsattas 
boendesituation och möjligheten att lämna en våldsam partner. Framtagandet av Bryt-upp-
programmet är välkommet. Vi har drivit på för att staden ska ta fram ett särskilt lämna-
program för våldsdrabbade personer så att dessa på ett snabbare sätt kan ta sig ur 
dysfunktionella och farliga boendesituationer och relationer.  

Vi vill betona behovet av ett nationellt perspektiv i Bryt upp-programmet, i synnerhet när det 
gäller att tillgängliggöra bostäder för relationsvåldsutsatta. Centerpartiet har vid flertalet 
tillfällen föreslagit att Stockholms stad ska vara en aktiv part i att säkerställa 
samordningsfunktionen Kompottens fortsatta verksamhet. Detta kan göras genom att 
Stockholm tar över huvudmannaskapet till dess att den statliga utredningen för en nationell 
samverkan för relationsvåldsutsatta är färdig. Detta har avfärdats av vänsterstyret.  

I Stockholm växer den reda rekordlånga bostadskön till hyresrätterna. Detta medför att 
alldeles för många blir kvar med sina förövare. Under 2023 var det endast 30 personer som 
beviljades förtur i bostadskön i Stockholm trots 10 000 sökanden. Centerpartiet vill att kravet 
att ha bott i Stockholm i minst två år innan förtur kan beviljas ska sänkas till ett år. Det skulle 
innebära att fler relationsvåldsutsatta kan få möjlighet till förtur.  
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Under 2022 skickades endast 20 personer till SHIS Mellanbo för våldsutsatta från 
stadsdelarna trots att relationsvåld utreddes av stadsdelarna i 1 707 fall. Samtidigt har det 
konstaterats att 14 procent av kvinnorna i förra årets hemlöshetrapport uppgav våld i nära 
relation som anledning till att de levde i hemlöshet. Det blir uppenbart att stadsdelarna inte i 
tillräcklig omfattning efterfrågar och använder sig av stadens centrala lösningar för 
relationsvåldsutsatta. Lösningarnas utformning och stadsdelarnas förutsättningar för att 
använda sig av dessa bör därför ses över. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 10/2024 
 

2024-10-17 

§ 15 
Entledigande och fyllnadsval av ledamot i Södermalms 
stadsdelsnämnd pensionärsråd  
SÖD 2024/1134 
 

Beslut  
Lars Bromander, SKPF, entledigas från sitt uppdrag som ersättare i 
Södermalms stadsdelsnämnds pensionärsråd. 
 
Sonia Stellan, SKPF, väljs som ersättare i Södermalms 
stadsdelsnämnds pensionärsråd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I varje stadsdelsnämnd ska finnas ett pensionärsråd (SPR) knutet till 
stadsdelsnämnderna som ett rådgivande organ för överläggningar, 
samråd och ömsesidig information mellan företrädare för 
pensionärsorganisationer och nämnd och förvaltningar i allmänna 
frågor som berör äldres levnadsförhållanden. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1134-1 (Godkänd - R 1) Entledigande och 
fyllnadsval av ledamot i Södermalms stadsdelsnämnd 
pensionärsråd 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 10/2024 
 

2024-10-17 

§ 16 
Förlängning av avtal med Vardaga avseende driften av 
Guldbröllopshemmets vård- och omsorgsboende  
SÖD 2024/1125 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden rekommenderar kommunstyrelsen att förlänga 
avtalet med Vardaga avseende driften av Guldbröllopshemmets 
vård- och omsorgsboende från och med 1 november 2025 till och 
med 31 oktober 2028. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nuvarande avtal gäller från och med den 1 november 2022 till och 
med den 31 oktober 2025. Avtalet kan förlängas i ytterligare 3 år 
med möjlighet till ytterligare förlängning om först tre år och sedan 
ytterligare två år. Längsta möjliga avtalstid är till och med den 31 
oktober 2030. Överenskommelsen om förlängning ska vara skriftlig 
och träffas senast nio månader före avtalstidens utgång. 
 
Uppföljning av verksamheten sker genom äldreomsorgens modell 
för avtalsuppföljning där syftet är att säkerställa att entreprenören 
följer gällande avtal, förfrågningsunderlag och utfästelser i anbudet. 
 
Uppföljningen visar att de boende får god och säker omvårdnad och 
att det är en fungerande verksamhet. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det. 
  

Särskilda uttalanden 
Anders Göransson m.fl. (S), Frida Nehrfors Hultén m.fl. (V) samt 
Magnus Palm m.fl. (MP) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande 
(Bilaga). 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1125-2 (Godkänd - R 1) Förlängning av avtal 
med Vardaga avseende driften av Guldbröllopshemmets 
vård- och omsorgsboende 
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Södermalm 

2024-10-17 
Ärende 16 

Förlängning av 
avtal med Vardaga avseende 

driften av 
Guldbröllopshemmets vård- 

och omsorgsboende 
 

Anders Göransson m.fl. S 
    Frida Nehrfors Hultén m.fl. V 

Magnus Palm m.fl. MP 
 

Särskilt uttalande 
Brukarundersökningarna är en del i det batteri av uppföljningar och kontroller som görs 
för den här typen av verksamheter. Få är så utsatta som de som bor på våra vård- och 
omsorgsboenden. De är sköra och gamla och boendet är nästan alltid deras sista. I en 
sådan verksamhet måste riskminimering vara det dominerande perspektivet. Och när 
brukaren själv inte kan klaga, slå larm eller byta boende så ställs det extra stora krav på 
oss som beslutsfattare och den uppföljning som staden genomför.   
 
Det är positivt att Socialstyrelsens brukarundersökning 2024 för Guldbröllopshemmet 
visar på förbättringar jämfört med 2022. Det gäller bl.a. matsituationen och 
svarsfrekvensen.   
 
Stadsdelen fortsätter under avtalstiden att kontinuerligt följa upp och kontrollera 
verksamheten inom den ordinarie processen för att säkerställa god kvalitét. All 
äldreomsorg i Stockholm stad ska möjliggöra en vardag med trygg och hög livskvalitet 
med erbjuden daglig utevistelse, sociala aktiviteter, mötesplatser och kulturupplevelser.  
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 10/2024 
 

2024-10-17 

§ 18 
Remiss Klimathandlingsplan 2030, KS 2023/416  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2023/416 
SÖD 2024/821 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stads klimathandlingsplan har reviderats mot bakgrund 
av det uppdrag som gavs i kommunfullmäktiges budget för 2023. 
Klimathandlingsplanen är stadsövergripande styrdokument som 
syftar till att konkretisera hur de klimatrelaterade målen i 
Miljöprogram 2030 ska nås. 
 
Den föreslagna klimathandlingsplanen inkluderar nya arbetssätt för 
att staden ska stärka sitt klimatarbete. Ansvar fördelas till nämnder 
och bolagsstyrelser för omställningsområden och för åtgärder, 
utifrån stadens klimatmål. Utpekade nämnder och bolagsstyrelser 
har också ett särskilt ansvar att minska utsläppen från sin 
konsumtion. 
 
För att klara klimatomställningen och vara en förebild krävs att 
förändringar sker inom ett brett område. Teknik, infrastruktur, 
regelverk, beteenden och affärsmodeller behöver utvecklas, i 
samarbete med näringsliv, akademi, civilsamhälle och invånare. 
 
Stadens klimatarbete ska ske i fem utpekade omställningsområden 
vilka är: 
 
• Agera för en rättvis och inkluderande omställning. 
 
• Utveckla ett klimatpositivt energisystem. 
 
• Driva på för hållbara och fossilfria transporter. 
 
• Planera, bygga och utveckla staden cirkulärt och hållbart. 
 
• Styra mot en konsumtion med låg klimatpåverkan i stadens egen 
organisation. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till revideringen av 
Klimathandlingsplanen 2030. Om Stockholm ska vara en av 
världens ledande städer inom hållbarhet och klimatomställningen 
krävs en stor omställning och hårt arbete. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 10/2024 
 

2024-10-17 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det. 
 
Lars Rottem Krangnes (C) anmälde ett förslag till beslut (Bilaga) 
och föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
 
Johan Lisspers (L) samt Jonas Nilsson m.fl. (M) anmälde ett 
gemensamt förslag till beslut (Bilaga) och föreslog att nämnden 
skulle besluta enligt det. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde de tre förslagen mot 
varandra och kunde konstatera att nämnden beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Lars Rottem Krangnes (C) reserverade sig mot beslutet till förmån 
för sitt eget förslag till beslut. 
 
Johan Lisspers (L) samt Jonas Nilsson (M) reserverade sig mot 
beslutet till förmån för deras gemensamma förslag till beslut. 
  

Särskilda uttalanden 
Martin Westmont (SD) anmälde ett särskilt uttalande (Bilaga). 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/821-2 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/821 
 SÖD 2024/821-1.1 KS 2023/416 Bilaga 1 
 SÖD 2024/821-1.2 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 

2023/416 Tjänsteutlåtande 
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    Södermalms stadsdelsnämnd  
    241017   
 
    Ärende 18  

Dnr. 2024/821  
 
Remiss av Klimathandlingsplan 2024–
2030, KS 2023/416  
 

    Lars Rottem Krangnes (C)  
      
 
 
 
Förslag till beslut  
 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
 

2. Att därutöver anföra följande 
 
Klimatet är vår tids ödesfråga. Klimatarbetet måste drivas både i EU och i Sverige, såväl som 
lokalt här i Stockholm. Stockholm ska vara en klimatpositiv stad senast 2030 och en 
fossilbränslefri stad senast 2035. Staden ska vara en fossilfri organisation senast 2030 och 
trafiken i Stockholms innerstad ska vara utsläppsfri senast år 2030.  
 
Generellt sett finner vi ambitionsnivån i den föreslagna klimathandlingsplanen tillräcklig men 
däremot saknas reell handlingskraft. Vilket är precis det som Stockholm och klimatet 
behöver. En handlingsplan utan konkreta förslag på nödvändig handling reduceras snarare till 
ännu en skrivbordsprodukt som i slutändan kommer att göra endast marginell, om ens någon, 
skillnad för klimatet.  
 
För att målen ska kunna nås behöver vi jobba på flera fronter samtidigt. Dels med ny teknik 
genom bolaget Stockholm Exergi som kan fånga in och lagra koldioxid. Dels behöver vi fasa 
ut fossila bränslen genom kraftfulla incitament till beteendeförändringar och 
energieffektiviseringar. Som förvaltningen påpekar är  
 
Vi kan dock läsa om flertalet målsättningar utan förutsättningar. Exempelvis förslaget att 
halvera utsläppen från konsumtion jämfört med 2019. Där har Stockholms stad relativt små 
möjligheter att ensamt göra så stor skillnad. Förslaget sätter alldeles för stor tilltro till att 
genom ”samverkan” med andra myndigheter och genom ”kommunikation” lyckas förändra 
stockholmarnas beteenden att halvera sina utsläpp från konsumtion.  
 
Vi ser också en viktig brist i att programmet saknar konkreta mål om hur mycket koldioxid 
som ska fångas in genom bio-CCS för att minska utsläppen. Bio-CCS är ett mycket viktigt 
verktyg som borde ges mer utrymme i klimathandlingsplanen.  
 
Ett annat område där förslaget till klimathandlingsplan är bristfälligt rör matens roll för en 
hållbar omställning. Detta trots att matkonsumtionen i Stockholm står för 15 procent av 
konsumtionsutsläppen. Vi måste även beklaga att bland de 133 remissinstanser som styret har 
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valt att skicka miljöprogrammet till finns inte några av de viktigaste samhällsaktörerna inom 
livsmedel och matproduktion med, såsom LRF, Lantmännen och Livsmedelsföretagen.  
 
För beredskapen och livsmedelssäkerhetens skull behövs utan tvekan ett stadsövergripande 
mål om 100 procent svenskt vid matupphandling, där så är möjligt.  
Klimathandlingsplanen borde innehålla konkreta initiativ för att öka andelen viltkött som 
serveras i stadens verksamheter. Ur ett klimat- och hälsoperspektiv innebär viltköttet kortare 
transporter. Det är inte minst fritt från antibiotika, färgämnen, nitrit och andra tillsatser.  
 
Handlingsplanen saknar tyvärr tydliga och transparanta kostnadsanalyser. Det är exempelvis 
orealistiskt att skrota en fungerande maskinpark redan till 2025 – både ur ekonomisk och 
teknisk synvinkel. 
 
En långsiktigt hållbar klimatpolitik förutsätter både delaktighet och ett brett folkligt stöd. Ska 
vi klara omställningen i Stockholm, måste vi genomföra den på ett sätt som gör att olika 
människor och branscher kan känna sig involverade; att alla känner att de blir vinnare om de 
deltar i klimatomställningen. Delaktigheten skapar grunden till samhällsförändringarna. 
Alternativet – en omställning som bara omfattar vissa, men där andra grupper ställs utanför 
eftersom de inte har råd eller möjlighet att ställa om – riskerar att leda till motreaktioner, 
kortsiktiga svängningar i politiken och bristande långsiktighet. I stället för klimatomställning 
får vi politikomsvängning. 
 
Vi vill att Stockholm ska vara världsledande i det globala arbetet med att förverkliga 
Parisavtalet. Klimathandlingsplanen bör spela en avgörande roll för att nå detta.  
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Södermalms stadsdelsnämnd 
 
Ärende 18 

     
Klimathandlingsplan 2024-2030 
Johan Lisspers (L) 
Jonas Nilsson mfl. (M) 

 
 
Förslag till beslut 
 

1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 
2. Att utöver det anföra följande. 

 
Som landets största kommun och tillväxtmotor, vilar ett stort ansvar på Stockholms stad att gå före 
och visa vägen i klimatomställningen. Vi är positiva till att en klimathandlingsplan för staden tas fram 
och välkomnar dess högt ställda mål. Ska vi lyckas krävs det både hög ambition och genomförbarhet.  
 
Att planen har ambition framgår tydligt, däremot genomförbarhet och konkretisering är något som 
behöver framgå tydligare.  
 
Vi efterfrågar en tydligare åtgärdsplan i hur den styrande majoriteten avser implementera, så att 
klimathandlingsplanen blir verklig politik med en reell påverkan på vårt klimat i positiv riktning.  
 
Här har Liberalerna och Moderaterna lyft elektrifiering som ett konkret förslag för att nå stadens mål. 
Vi ser att det finns stora behov av att öka ambitionen i att rulla ut fler laddstolpar, framförallt där 
människor har sina elbilar – exempelvis i flerbostadshus och garage.  
 
Elektrifieringen kräver också tillgång till en klimatpositiv och pålitlig energikälla, stadens energimix 
ska därför utöver vind, sol och vatten även inkludera kärnkraft. Något vi saknar i gällande förslag. Ska 
vi lyckas med både elförsörjning och klimatmål så måste samtliga energikällor ges utrymme i stadens 
energimix.  
 
Vidare menar vi att den tekniska utvecklingen oftast kommer från idérika entreprenörer och företag 
som driver på nya och innovativa lösningar för att möta klimatproblemen. Där ska staden ta en aktiv 
roll i att agera samarbetspart tillsammans med näringsliv för att utveckla stadens hållbarhets- och 
cirkulära arbete. Exempelvis finns det många inom bygg- och bostadssektorn som sitter på innovativa 
lösningar som skulle gynna både klimatet, staden och vårt näringsliv.  
 
Liberalerna och Moderaterna anser att den här klimathandlingsplanen är en bra start men med stort 
utrymme för förbättring och vi efterfrågar en större konkretisering av majoriteten för att omsätta 
planen till verklighet.
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Södermalms stadsdelsnämnd 

Särskilt uttalande 
2024-10-17 
Ärende 18 

Dnr SÖD 2024/821 
 
 
 
Remiss Klimathandlingsplan 2030, KS 2023/416  
 
Sverigedemokraterna anser att Stockholms stad ska inta en aktiv roll för att vara ett 
framgångsexemplar i miljö- och klimatarbetet. Varje skattekrona ska investeras på insatser som 
är samhällsekonomiskt lönsamma samt maximerar utsläppsänkningen. Insatser av symbolisk 
eller principiell karaktär utan belagd effekt bör undvikas. Därtill ska samtliga insatser löpande 
utvärderas. 
 
Stockholms stad bör aktivt arbeta med närmiljön genom att begränsa nybyggnation på 
grönområden, vilket är ett stort problem på Södermalm. Vi vill se ett större fokus på att utveckla 
arbetet med sanering av vattendrag och sjöar samt ständigt vara öppna för ny utveckling och 
pröva nya metoder. Staden bör utveckla arbetet med internationellt klimatbistånd genom att 
bidra med tjänstemannakompetens inom miljöarbetet samt inom energieffektivitet till 
utvecklingsländer. Sverigedemokraterna har föreslagit ett alternativt Miljöprogram för 2030 
som grundar sig på visionerna och ambitionerna ovan och vi hänvisar till detta program för mer 
information. 
 
 
Martin Westmont (SD) 
 
Ulf Wester (SD) 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 10/2024 
 

2024-10-17 

§ 19 
Remiss av motion om kultur för LSS, KS 2024/605  
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2024/605 
SÖD 2024/726 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I motionen föreslås att kommunfullmäktige beslutar att Stockholms 
stad ska införa Kulanpremien för LSS med rabatterat inträde till 
kulturupplevelser. Med en kulturrabatt likt förskolans och skolans 
modell för rabatterade kulturbesök, Kulanpremien, ska stadens 
kulturliv tillgängliggöras för grupper som i mindre omfattning har 
möjlighet att ta del av utbudet. 
 
Stockholms stads Kulanpremien möjliggör för förskola och skola att 
betala ett subventionerat pris på inträdesbiljetter till scener, samt 
möjlighet att till subventionerat pris boka kulturaktörer som 
kommer till förskolan och skolan. Motsvarande subventioner finns 
även inom äldreomsorgen, Kultur för äldre, där boenden erbjuds 
verksamhetsbesök av kulturaktörer. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget om kulturrabatt för 
personer inom LSS och ser att införandet kan stimulera till ökad 
tillgång och till ett rikare kulturliv. Detta både i form av 
subventionerade biljetter till stadens kulturutbud och i form av 
uppsökande verksamhetsbesök av kulturaktörer. Förslaget ligger väl 
i linje med förvaltningens uppdrag att stärka kulturaktiviteter för 
målgruppen, och inom förvaltningens verksamheter pågår 
utveckling av kulturarbetet i dialog med brukare. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det. 

  

Särskilda uttalanden 
Johan Lisspers (L) anmälde ett särskilt uttalande (Bilaga). 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 10/2024 
 

2024-10-17 

Handlingar i ärendet 
 SÖD 2024/726-2 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/726 Remiss av 

motion om kultur för LSS, KS 2024/605 
 SÖD 2024/726-1.1 Motion om kultur för LSS 
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Södermalms stadsdelsnämnd 
Ärende 19 

  
Motion om kultur för LSS 
Johan Lisspers (L) 

 
SU 
 
Liberalerna tycker att det är glädjande att stadsdelsförvaltningen ser alla positiva fördelar med 
motionens förslag och därigenom ställer sig bakom motionen. 
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Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 10/2024 
 

2024-10-17 

§ 20 
Ersättningsnivåer daglig verksamhet (LSS)  
Remiss från Kommunstyrelsen KS 2024/492 
SÖD 2024/683 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen fick i budget 2023 uppdraget att i samråd med 
socialnämnden och stadsdelsnämnderna ta fram ett förslag på nya 
ersättningsnivåer inom daglig verksamhet (LSS), med målet att 
minska antalet nivåer och att på ett bättre sätt balansera den 
enskildes behov. Utifrån inkomna remissvar gjordes bedömningen 
att det fanns delar i förslaget som behövde utredas ytterligare och 
stadsledningskontoret har under 2024 utrett detta och gjort 
förändringar därefter. 
 
Stadsledningskontoret föreslår att antal nivåer i nuvarande 
ersättningssystem för daglig verksamhet (LSS) minskas från sju till 
fem. Ersättningen föreslås öka i de lägsta nivåerna och minska i de 
högsta. Vidare föreslås att antalet timintervall för deltagandegrad 
per vecka som den enskilde kan välja mellan ändras från två till tre. 
Förslaget är beräknat utifrån att det på totalen ska vara 
kostnadsneutralt för staden. Stadsledningskontoret anser att denna 
förändring kan skapa bättre förutsättningar för att driva verksamhet 
på ett bra sätt utifrån den enskildes behov. 
 
Förvaltningen ser positivt på föreslagna förändringar utifrån ett 
brukarperspektiv för individer med neuropsykiatriska diagnoser och 
instämmer att det viktiga motivationsarbetet för denna målgrupp 
inte ryms i nuvarande ersättningsnivåer. En sammanläggning av 
nivåer och en omfördelning mellan låga och höga nivåer kan 
medföra att vissa stadsdelsnämnder påverkas mer än andra. 
 
Förvaltningen instämmer i att det bör vara en skillnad i ersättning 
till utförare för brukare med högt respektive lågt deltagande därför 
är det positivt med färre antal nivåer och ett ökat antal timintervall. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det. 
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Handlingar i ärendet 
 SÖD 2024/683-2 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/683 

Ersättningsnivåer daglig verksamhet (LSS) 
 SÖD 2024/683-1.4 Bilaga 1. Ersättningsnivåer Daglig 

verksamhet (LSS) 
 SÖD 2024/683-1.2 Bilaga 2. Matris 9 § 10 
 SÖD 2024/683-1.1 Bilaga 3. Frågor 9 § 10 
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§ 21 
Remiss av Motion om att införa Samordnare krisstöd i 
beredskap (SKiB), KS 2024/607  
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2024/607 
SÖD 2024/709 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Motionärerna Jan Jönsson och Anne-Lie Elfvén (båda L) föreslår att 
samordningsfunktionen samordnare krisstöd i beredskap (SKiB) ska 
införas i staden. 
 
Förvaltningen anser att stadens arbete med att ge krisstöd vid 
särskilda händelser är god. Enligt stadens modell är det initialt 
socialjouren och därefter stadsdelsförvaltningarna som ansvarar för 
krisstödet. Förvaltningen ser väsentliga skillnader mellan 
Stockholms stad och Malmö stad. Förvaltningen menar att 
nuvarande säkerhetsarbete i Stockholms stad är adekvat och 
bedömer inte att den finns behov av ytterligare beslut eller 
samordning som den föreslagna funktionen SKiB skulle ansvara 
för. Krishanteringen vägleds idag av principerna om ansvar, närhet 
och likhet. Det finns krisledningsorganisation med tillhörande 
krisledningsplan lokalt och tjänstgörande direktör eller vd finns 
alltid i tjänst. På central nivå har staden alltid stadsdirektör, 
tjänsteperson i beredskap (TiB) och kommunikatör i beredskap 
(KiB) i tjänst. Vid en större kris kan den centrala 
krisledningsorganisationen (CKL) aktiveras. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det. 
 
Johan Lisspers (L) anmälde ett förslag till beslut (Bilaga) och 
föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde de två förslagen mot 
varandra och kunde konstatera att nämnden beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
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Reservationer 
Johan Lisspers (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget förslag till beslut. 
  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/709-2 (Godkänd - R 1) Svar på remiss 
 SÖD 2024/709-1.1 Motion om att införa Samordnare 

krisstöd i beredskap (SKiB) 
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Södermalms stadsdelsnämnd 
  

Ärende 21 
  

Remiss av Motion om att införa 
Samordnare krisstöd i beredskap 
(SKiB) 
 
Johan Lisspers (L) 

 
Förslag till beslut 
 

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut 
2. Att nämnden i sitt remissvar bifaller motionen 
3. Att därutöver anföra följande 

 
I sitt tjänsteutlåtande skriver stadsdelsförvaltningen att beredskapen är god och fungerat väl 
vid tidigare kriser samt att de organisatoriska skillnader som föreligger mellan Malmö och 
Stockholm är av sådan art att det inte motiverar ett införande av modellen. 
 
Liberalerna instämmer att det till synes fungerat väl med krissamordningen vi de tillfällen 
som rapporterats till just Södermalms stadsdelsnämnd, något förvaltningen ska ha beröm för. 
Det bortser dock inte från det faktum och det till synes uppenbara att så inte är fallet i hela 
Stockholm stad. Vi minns alla explosionerna i Hässelby under förra året, vilket pekar på ett 
behov. Ett införande av SKiB skulle dessutom medföra en extra robusthet även i de stadsdelar 
där krisberedskapen till dags dato fungerat väl. 
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§ 22 
Motion om att Stockholm ska gå före med införandet av 
metoden TFCO  
Remiss från Kommunstyrelsen, KS 2024/608 
SÖD 2024/771 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har på remiss från kommunstyrelsen fått en 
motion om att Stockholm ska gå före med införandet av metoden 
TFCO (Treatment Foster Care Oregon). TFCO är en förstärkt 
familjehemsplacering som är ett alternativ till att placera barn och 
ungdomar med allvarliga beteendeproblem på institution. Insatsen 
är omfattande och involverar flera professionella aktörer. Barn och 
ungdomar som får insatsen TFCO placeras i ett kvalificerat 
familjehem, en så kallad behandlingsfamilj, som utbildats i metoden 
och får tät handledning och stöd. 
 
Förvaltningen ser utmaningar för stadsdelsförvaltningarna med att 
driva TFCO i egen regi. Det handlar bland annat om att rekrytera 
och behålla kvalificerade familjehem, modellens krav på 
tillgänglighet samt säkerhetsfrågor. Det är idag en stor utmaning att 
hitta familjer som är beredda att ta emot ett barn eller en ungdom i 
sitt hem för en kortare eller längre period, ibland en hel uppväxt. 
Inte minst gäller detta för målgruppen äldre barn med komplex 
psykosocial problematik och/eller extremt våldsamt beteende, som 
är aktuell för en placering på SiS. Socialförvaltningen har 
tillsammans med stadsdelsförvaltningarnas familjevård initierat ett 
utvecklingsarbete där en av utgångspunkterna i arbetet är den 
utredning som presenterades hösten 2023, För barn och unga i 
samhällsvård SOU 2023:66. Socialstyrelsens kunskapsstöd kommer 
att användas när socialförvaltningen överväger vilka metoder och 
utvecklingsområden som kan bli aktuella. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det. 
 
Johan Lisspers (L) anmälde ett förslag till beslut (Bilaga) och 
föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde de två förslagen mot 
varandra och kunde konstatera att nämnden beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 

  

Reservationer 
Johan Lisspers (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/771-2 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/771 Motion 
om att Stockholm ska gå före med införandet av metoden 
TFCO 

 SÖD 2024/771-1.1 Motion om att Stockholm ska gå före 
med införandet av metoden TFCO 
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Ärende 22 

  
Remiss av Motion om att Stockholm 
ska gå före med införandet av metoden 
TFCO 
 
Johan Lisspers (L) 

 
Förslag till beslut 
 

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut 
2. Att nämnden i sitt remissvar bifaller motionen 
3. Att därutöver anföra följande 

 
TFCO är en modell med behandlingsfamiljer som för vissa grupper av utsatta barn och unga 
har visat sig ha väsentligt bättre utfall sett till minskad risk för återfall jämfört med placering 
på låsta SiS-hem. 
 
Förvaltningen skriver i sitt tjänsteutlåtande att ett införande av modellen skulle innebära en 
utmaning eftersom det redan idag är svårt att hitta familjer som vill ta emot ett barn för en 
kortare eller längre placering, ibland en hel uppväxt. Liberalerna menar att detta inte får stå i 
vägen för att börja jobba med TCFO. På TFCO-konferensen i Stockholm som nyligen hölls så 
efterfrågade Statens institutionsstyrelse, SiS, mycket tydligt också fler kommunala initiativ.  
 
Vi välkomnar i övrigt stadens utvecklingsarbete i denna riktning. 
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§ 23 
Remiss av Motion om ett språklyft inom äldreomsorgen, 
KS 2024/158  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr. KS 2024/158 
SÖD 2024/759 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått en motion ställd av 
Linnea Vinge (SD) och Liliane Åkerlund (SD) om ett språklyft 
inom äldreomsorgen. Motionärerna skriver att det ska vara en 
rättighet att kunna bli förstådd av personalen inom äldreomsorgen 
samt att många medarbetare idag har allt för bristande kunskaper i 
svenska, vilket riskerar att skapa otrygghet för brukaren. 
Motionärerna skriver att äldreomsorgens medarbetare bör bli fler 
och mer kvalificerade med mycket goda språkkunskaper i svenska 
och att staden behöver intensifiera sitt arbete med språklyftet inom 
äldreomsorgen. Motionärerna anser även att staden bör stärka 
rekryteringskraven med språktest för att validera individernas 
språkkunskaper i svenska. 
 
Förvaltningen instämmer med motionärerna att det är viktigt att 
våra äldre ska kunna förstå och bli förstådda av personalen som 
arbetar inom äldreomsorgen. I Stockholms stads budget för 2024 
betonas vikten av att äldreomsorgens medarbetare ska ha goda 
språkkunskaper. För att kunna möta dagens och framtidens behov 
av en kvalificerad äldreomsorg arbetar förvaltningen systematiskt 
med att säkra insatser för kontinuerlig och ökad 
kompetensutveckling av redan anställda medarbetare och för att 
rekrytera medarbetare med rätt kompetens. Under 2024 genomför 
förvaltningen kompetenssatsningar bland annat inom områdena 
språk och kommunikation. Språktester är idag inte en del av 
förvaltningens rekryteringsprocess, istället säkerställs kandidaters 
kompetenser i relation till kravprofil genom ansökningshandlingar, 
intervju och referenstagning där brister i det svenska språket 
uppmärksammas även utan språktest. 
 
Vård- och omsorgsarbetet är komplext och förvaltningen ser flera 
utmaningar och svårigheter i att konstruera och administrera ett 
språktest för att avgöra om medarbetaren har de färdigheter som 
krävs för att klara arbetet. Förvaltningen anser att ett språkstödjande 
arbete och kontinuerliga kompetenshöjande insatser i den ordinarie 
verksamheten är att föredra framför språktest. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det. 
 
Martin Westmont (SD) anmälde ett förslag till beslut (Bilaga) och 
föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde de två förslagen mot 
varandra och kunde konstatera att nämnden beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Martin Westmont (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
sitt eget förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/759-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande svar på 
Remiss av Motion om ett språklyft inom äldreomsorgen 

 SÖD 2024/759-1.1 Motion om ett språklyft inom 
äldreomsorgen 
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                                                                                                        Södermalms stadsdelsnämnd  

2024-10-17 
Dnr SÖD 2024/759 

Ärende 23 
 

Martin Westmont (SD) 
                                                                                                                            Ulf Wester (SD) 
 
  
 
Remiss av Motion om ett språklyft inom äldreomsorgen, KS 2024/158 
 
 
Förslag till beslut 
 

1. Att motionen tillstyrks 
 

2. Därutöver anföra följande: 
 
I Stockholm ska alla äldre kunna känna en hög livskvalitet och vara trygga med att den 
kommunala servicen är i absolut världsklass. Äldreomsorgen ska präglas av valfrihet men även 
säkerhet om att samtliga leverantörer uppfyller omfattande kvalitetskrav. Med anledning av det 
förordar Sverigedemokraterna att staden ser över i vilka verksamheter som har problem med 
bristande svenskkunskaper hos personalen för att på ett bättre sätt kunna rikta de befintliga 
utbildningarna dit de behövs. 
 
Att kunna förstå och bli förstådd av personalen ska vara en rättighet. Idag har många 
medarbetare i äldreomsorgen allt för bristfälliga kunskaper i svenska, vilket riskerar att skapa 
otrygghet för brukaren. Äldreomsorgens medarbetare behöver därför inte bara bli fler utan även 
mer kvalificerade med mycket goda språkkunskaper i svenska. Tills det uppnåtts bör de alltid 
finnas personer med mycket goda språkkunskaper i svenska på alla arbetspass.   
 
Vi välkomnar att förvaltningen instämmer med motionärerna att det är viktigt att våra äldre ska 
kunna förstå och bli förstådda av personalen som arbetar inom äldreomsorgen. Förvaltningen 
skriver även i sitt svar att kompetenssatsningar genomförs inom språk och kommunikation men 
att inga språktester sker idag eller planeras att genomföras vid framtida rekryteringar. Vi anser 
att det är fel väg att gå och att språktester är ett viktigt komplement till att säkerhetsställa att 
rätt personal arbetar inom äldreomsorgen. Vi yrkar därför bifall på motionen i sin helhet.
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§ 24 
Remiss av Motion om att inrätta en central oberoende 
instans för äldre och anhöriga att kunna lämna 
individuella synpunkter och klagomål inom 
äldreomsorgen, KS 2024/391  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr. KS 2024/391 
SÖD 2024/760 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått en motion ställd av 
Anette Hellström (M) om att inrätta en central oberoende instans för 
äldre och anhöriga att kunna lämna individuella synpunkter och 
klagomål inom äldreomsorgen, likt Patientnämnden. 
 
Förvaltningen arbetar aktivt med att omhänderta synpunkter och 
klagomål i verksamheterna och att underlätta för enskilda och deras 
anhöriga att lämna synpunkter och klagomål. Under 2024 har 
förvaltningen infört en gemensam ingång för synpunkter och 
klagomål, vilket är ett viktigt steg för att öka tillgängligheten och 
säkerställa att fler röster hörs. Den gemensamma ingången 
underlättar även för förvaltningen att på ett systematiskt sätt kunna 
hantera synpunkterna och använda dessa som underlag i 
förvaltningens förbättringsarbete. Anslag med en QR-kod har satts 
upp i verksamhetslokaler och en länk har lagts upp på den externa 
hemsidan för Södermalms stadsdelsförvaltning (start.stockholm). 
 
Vid ett eventuellt inrättande av en central oberoende instans för 
äldre och anhöriga att lämna synpunkter och klagomål inom 
äldreomsorgen anser förvaltningen att det är viktigt att beakta de 
potentiella kostnadsökningarna ett sådant införande skulle innebära. 
Att etablera en sådan instans kommer med initiala kostnader för 
administration, personal och resurser samt löpande driftskostnader, 
vilket bör viktas mot de eventuella långsiktiga fördelarna som 
motionären hoppas på. 
 
Äldreförvaltningen och varje stadsdelsförvaltning fungerar redan 
idag som oberoende instanser och kan initiera fördjupade 
verksamhetsuppföljningar om det framkommer synpunkter eller 
klagomål kring en verksamhet. Oavsett om en centralt inrättad 
oberoende instans skulle upprättas, kvarstår utmaningar särskilt när 
det gäller den enskildes och anhörigas beroendeställning till 
omsorgen. Rädslan för negativa konsekvenser eller försämrad vård 
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kan avskräcka från att framföra kritik, oavsett om klagomålet 
lämnas in lokalt eller centralt. 
 
Förvaltningen ser hellre att ett stadsgemensamt systemstöd för 
hantering av synpunkter och klagomål införs än att det skapas 
ytterligare en organisatorisk enhet i staden. Ett förbättrat systemstöd 
inom den befintliga strukturen kan vara ett mer praktiskt och 
resurseffektivt sätt att säkerställa att synpunkter och klagomål tas 
om hand på ett tillfredsställande sätt och att nödvändiga åtgärder 
snabbt implementeras. Detta skulle också leda till att 
synpunktslämnaren får skyndsam och förståelig återkoppling. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det. 
 
Jonas Nilsson m.fl. (M) anmälde ett förslag till beslut (Bilaga) och 
föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde de två förslagen mot 
varandra och kunde konstatera att nämnden beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Jonas Nilsson (M) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/760-2 (Godkänd - R 1) Svar på Remiss av Motion 
om att inrätta en central oberoende instans för äldre och 
anhöriga att kunna lämna individuella synpunkter och 
klagomål inom äldreomsorgen 

 SÖD 2024/760-1.1 Motion om att inrätta en central 
oberoende instans för äldre och anhöriga att kunna lämna 
individuella synpunkter och klagomål inom äldreomsorgen 
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    SÖD SDN 

17 okt 2024 
 
Ärende 24 
 
Remiss av  
Motion angående att inrätta en 
central oberoende instans för äldre 
och anhöriga för att kunna ge 
individuella synpunkter och 
klagomål inom äldreomsorgen 
 
Jonas Nilsson med flera (M) 

 
Förslag till beslut 
 

1. Att tillstyrka motionen 
2. Att därutöver anföra: 

 
 
I de flesta kommuner och även i Stockholm stad finns ingen central oberoende 
instans som har till uppgift att stödja och hjälpa brukare samt anhöriga inom 
äldreomsorgen om de vill lämna synpunkter eller klagomål. 
Klagomål ska kunna lämnas när det gäller materiella skador, ej utförda tjänster samt 
omvårdnadsmissar/skador. 
 
I regionen finns patientnämnden men de hanterar bara frågor inom regionens 
verksamhet. 
 
Förslaget ger äldre och anhöriga en möjlighet att få hjälp med sina synpunkter eller 
klagomål när inga förbättringar sker och vid avsaknad av återkoppling från respektive 
utförare eller stadsdelsförvaltning.  
Genom detta förslag får man även fram statistik och kan göra uppföljning på de 
synpunkter och klagomål som äldre och anhöriga valt att lämna in när de inte fått 
hjälp. Detta bidrar till en kunskapsbank med förbättringsområden som kan 
genomföras för att få Sveriges bästa äldreomsorg.  
 
Moderaterna vill att Stockholms stad utreder att det inrättas handläggare, centralt, 
inom äldreförvaltningen så att det blir enklare att lämna synpunkter och klagomål 
inom äldreomsorgen och vara garanterad återkoppling. Handläggarens uppgifter ska 
tillvara ta och framföra brukarens rättigheter till respektive utförare samt ha 
behörighet att skriva avvikelser där så krävs. 
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§ 25 
Remiss av Strategi för Stockholms utomhusbelysning. 
Rätt belysning, på rätt plats, vid rätt tillfälle  
SÖD 2024/830 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har mottagit en remiss från 
kommunstyrelsen angående framtagen strategi för Stockholms 
utomhusbelysning. 
 
Strategin behandlar utomhusbelysning i förhållande till 
fokusområdena biologisk mångfald, energi- och 
resurseffektivisering, ljusföroreningar, gestaltning och upplevd 
stadsbild samt trygghet och säkerhet. Belysningsstrategin pekar på 
den hänsyn som bör tas till berörda fokusområden. Då det för olika 
platser och situationer kan vara olika behov som är prioriterade 
behöver avvägningar mellan olika intressen samt kostnader för 
investering och underhåll göras. Därför är de olika åtgärderna 
rekommendationer där den valda lösningen måste förankras i 
respektive projekt. 
 
Förvaltningen anser det är positivt att staden tar fram en strategi för 
Stockholms utomhusbelysning. Vidare är det vid val av belysning 
viktigt att tänka långsiktigt och att hänsyn tas till efterföljande drift 
och underhåll. För förvaltningens del är det viktigt att stöd erbjuds 
vid genomförandet av belysningsåtgärder då kompetens i dessa 
frågor saknas inom förvaltningen. 
 
Förvaltningen ser positivt på att överföra ansvaret för 
utomhusbelysning i parker och grönområden från stadsdelsnämnden 
till trafiknämnden. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det. 
  

Särskilda uttalanden 
Anders Göransson m.fl. (S), Frida Nehrfors Hultén m.fl. (V) samt 
Magnus Palm m.fl. (MP) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande 
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(Bilaga). 
 
Lars Rottem Krangnes (C) samt Jonas Nilsson m.fl. (M) anmälde ett 
gemensamt särskilt uttalande (Bilaga). 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/830-2 (Godkänd - R 1) Remiss av Strategi för 
Stockholms utomhusbelysning. Rätt belysning, på rätt plats, 
vid rätt tillfälle 

 SÖD 2024/830-1.2 Strategi för Stockholms 
utomhusbelysning  

 SÖD 2024/830-1 Följebrev till "Strategi för Stockholms 
utomhusbelysning" 

 SÖD 2024/830-1.1 Gemensamt tjänsteutlåtande "Strategi för 
Stockholms utomhusbelysning" från miljöförvaltningen, 
trafikkontoret, stadsbyggnadskontoret, Enskede-Årsta-
Vantörs stadsdelsförvaltning och Norra innerstade 
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Södermalm 

2024-10-17 
Ärende 25 

Remiss av Strategi för 
Stockholms utomhusbelysning. Rätt 

belysning, på rätt plats, vid rätt tillfälle 
 

Anders Göransson m.fl. S 
    Frida Nehrfors Hultén m.fl. V 

Magnus Palm m.fl. MP 
 

Särskilt uttalande 
Varde ljus!1! Jonathan, jag ser ljuset!2 Stad i ljus3. Otaliga är exemplen på ljuset som 
bärare av tro, hopp och kärlek. Tyvärr saknas dessa perspektiv nästan helt i det förslag 
som vi fått på remiss.  
 
City i samverkan, där staden också ingår, genomför varje år projektet #stockholmsjul. 
Tanken är att lyfta fram staden som juldestination. Stockholmsjulen når dock aldrig 
Gamla stan, den stadsdel som mer än någon annan representerar denna högtid.   
 
Förra året tvingades stadsdelsnämnden till en akutinsats för att överhuvudtaget kunna få 
till rätt belysning, på rätt plats, vid rätt tillfälle i Gamla stan. Det är inte långsiktigt 
hållbart. Staden behöver arbeta med ett helhetsperspektiv. Där stockholmarnas och 
besökarnas perspektiv är det som vägleder.  
 
 

 
1 1 Moseboken 1:3–31 
2  Skorpan, Bröderna Lejonhjärta Astrid Lindgren  
3 Musikstycke. Textförfattare Py Bäckman. Framförd av Tommy Körberg i 
Melodifestivalen 1988 
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Södermalms stadsdelsnämnd  
    241017   
 
    Ärende 25   

Dnr. 2024/830  
 
Remiss av Strategi för Stockholms 
utomhusbelysning, KS 2024/830  
 

    Lars Rottem Krangnes (C)  
    Jonas Nilsson m.fl. (M)  
      
 

 

Särskilt uttalande  

Strategi för Stockholms utomhusbelysning har underrubriken Rätt belysning, på rätt plats, vid 
rätt tillfälle. Vi menar att idrottsplatser där barn och ungdomar tränar på kvällarna är precis en 
sådan plats och ett sådant tillfälle som ska ha rätt belysning. Tyvärr verkar majoriteten inte 
hålla med då man ifjol började släcka ett tjugotal av stadens fotbollsplaner två timmar 
tidigare. Vittnesmålen är många om att det plötsligt blev kolmörkt mitt under pågående 
träning.  

Den lokala föreningen IF Linnéa är en ideell friidrottsklubb som har uttryckt frustration över 
att de behövt skala ner sin verksamhet då de inför höstens och vinterns träning har fått mindre 
tilldelning av lokaler än förr. Lokalbristen i kombination med den mer begränsade 
belysningen gör det svårt för södermalmsföreningar att fortsätta växa och vara aktiva på det 
sättet barn och unga behöver och efterfrågar. Att ha belysningen tänd till klockan 22 på 
kvällen skulle vara en viktig åtgärd i anläggningsbristens Stockholm. 
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§ 27 
Remiss Motion om att placera vertikala planteringar i 
Stockholm stad, KS 2024/611  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/611 
SÖD 2024/822 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar stadsdelsförvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen fått en motion av Jan 
Jönsson (L) och Elin Hjelmestam (L) på remiss som handlar om att 
placera vertikala planteringar i Stockholms stad. I motionen skriver 
författarna om forskning som visar att luftföroreningar påverkar 
människan negativt. Författarna berättar om vertikala planteringar, 
så kallade artificiella träd, som installerats i bland annat Oslo och 
London i syfte att rena luften och sänka temperaturen. Författarna 
föreslår att kommunfullmäktige beslutar om att staden ska utreda 
och plantera vertikala planteringar/artificiella träd. 
 
Södermalms stadsdelsförvaltning anser att idén med artificiella träd 
är intressant men att den också väcker en del frågor som behöver 
besvaras. Eventuellt kan det vara intressant att prova ett artificiellt 
träd på en lämplig plats i staden. I första hand ser förvaltningen att 
artificiella träd kan vara ett komplement, eller ett alternativ, på 
platser där det av olika anledningar inte går att plantera träd. 
 
De modeller av artificiella träd som avses i motionen använder 
mossa för att rena luften. Frågor som skulle behöva 
utredas/utvärderas är hur mycket mossan renar över en längre tid, 
om/när den behöver bytas ut och vilken storlek ytan, där det 
artificiella trädet placeras, behöver ha för att konstruktionen ska 
fungera. Ansvaret för att drifta och underhålla dessa artificiella träd 
behöver också utredas om staden skulle komma att använda sig av 
dem. 
 
Förvaltningen tolkar det som att artificiella träd är avsedda för 
hårdgjorda ytor såsom gator och torg eftersom det är på dessa ytor 
de gör mest nytta och tillför värden såsom luftrening och svalka. 
Förvaltningen ansvarar för parkmark och sköter grön gatumark. 
Eftersom trafikkontoret ansvarar för stadens gatumark menar 
förvaltningen att kontorets synpunkter på denna remiss är av stor 
vikt. 
 
Förvaltningen anser att artificiella träd såsom det i motionen 
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föreslagna skulle kunna vara mer lämpat att täcka husfasader eller 
rama in olika mindre byggnader och bodar i det offentliga rummet 
med. Det skulle kunna passa på offentliga toaletter eller nätstationer 
och kanske också som bullerplank. Sådana lösningar skulle 
dessutom möjliggöra att stadens gator och torg inte förses med 
ytterligare en möbel eller byggnad. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) konstaterade att det fanns ett 
förslag till beslut från förvaltningen och föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt det. 
 
Johan Lisspers (L) anmälde ett förslag till beslut (Bilaga) och 
föreslog att nämnden skulle besluta enligt det. 
 
Lars Rottem Krangnes (C) samt Jonas Nilsson (M) ställde sig 
bakom Johan Lisspers (L) förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Anders Göransson (S) ställde de två förslagen mot 
varandra och kunde konstatera att nämnden beslutat enligt 
förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Johan Lisspers (L), Lars Rottem Krangnes (C) samt Jonas 
Nilsson (M), Mikael Igelström (M) och Therese Lindström 
(M) reserverade sig mot beslutet till förmån för Johan Lisspers (L) 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/822-2 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/822 
Tjänsteutlåtande 

 SÖD 2024/822-1.1 Motion om att placera vertikala 
planteringar i Stockholm stad 
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Ärende 27 

     
Motion om vertikala planteringar i 
Stockholms stad 
 

 
Johan Lisspers (L) 

 
 
Förslag till beslut 
 

1. Att tillstyrka motionen 
2. Att tillsätta en genomgående utredning om artificiella träds effekt mot luftföroreningar 

i Stockholm stad. 
3. Att därutöver anföra 

 
Liberalerna välkomnar stadsdelsförvaltningens positiva om än försiktiga svar gällande 
vertikala träd och planteringar. 
 
Vi noterar svaret om dess teoretiska effekt på just att rena luften och efterfrågar en mer 
genomgående utredning av dess effekt för att kunna ha ett bättre beslutsunderlag att tillgå. Vi 
noterar även de frågor som stadsdelsförvaltningen reser kring drift och underhåll. 
 
Liberalerna anser att Stockholm stad ska vara en kommun som uppmanar till innovativa 
lösningar för våra medborgares problem och eventuella kostnader för anläggning och 
underhåll kan tänkas lösas genom olika samarbetsavtal med näringsliv och företag. 
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§ 30 
Borttagen på grund av personuppgifter.  
Anmälningsärende 
SÖD 2024/1092 
 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/1092-3 (Godkänd - R 1) Rapportering av ej 
verkställda beslut enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen 
om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) 
kvartal 2, 2024 
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§ 31 
Kontorsremiss, Äldrevänlig natur  
Svar på kontorsremiss, Dnr: T2024-01343 
SÖD 2024/684 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av kontorsremiss. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Trafikkontoret har till bland annat Södermalms stadsdelsförvaltning 
skickat en kontorsremiss gällande rapporten ”Äldrevänlig natur – 
Dialog, gestaltningsprinciper och exempel på utformning”. 
  
Syftet med rapporten är att undersöka äldres behov i naturområden 
och ge exempel på anpassningar och utformning som underlättar för 
äldre att ta del av och röra sig i stadens naturreservat. 
  
Trafikkontorets uppdrag har bestått i att utföra medborgardialog och 
utifrån resultatet ge exempel på utformning av 
tillgänglighetsanpassade entréplatser i de tre naturreservaten 
Sätraskogen, Älvsjöskogen och Årstaskogen. 
  
Förvaltningen besvarade kontorsremissen till trafikkontoret i juni 
2024. Förvaltningen angav i sitt kontorssvar att det är positivt att 
trafikkontoret i samarbete med miljöförvaltningen tagit fram 
exempel på hur naturreservaten inom Stockholms stad kan 
tillgängliggöras för äldre. Vidare framförde förvaltningen det 
positivt att projektgruppen utgått från stadens strategi för en 
äldrevänlig stad. 
  
Utöver rapportens innehåll framhöll förvaltningen vikten av att det 
behöver finnas medel att söka, eller att medel tilldelas, för att 
möjliggöra att föreslagna åtgärder kan genomföras framgent. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att godkänna anmälan. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/684-2.1 (Godkänd - R 1) Anmälan av 
Kontorsremiss, Äldrevänlig natur 

 SÖD 2024/684-1.2 Rapport "Äldrevänlig natur - Dialog, 
gestaltningsprinciper och exempel på utformning " 

 SÖD 2024/684-1.3 Naturreservat - resultat från Stockholms 
stads Medborgarpanel 
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 SÖD 2024/684-2 (Godkänd - R 1) SÖD 2024/684 
Kontorsyttrande  
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§ 32 
Förvaltningsgruppens protokoll 2024  
SÖD 2024/16 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälde protokoll från Södermalms förvaltningsgrupps 
sammanträde 7 oktober 2024. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att godkänna anmälan. 
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§ 33 
Anmälan av delegationsbeslut 2024  
SÖD 2024/95 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av delegationsbeslut. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  

 Anmälan om lex Sarah avseende verksamheter i enskild 
regi, SÖD 2023/1338 

 Anmälan om lex Sarah avseende verksamheter i egen regi, 
SÖD 2023/1337 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att godkänna anmälan. 
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§ 34 
Protokoll Södermalms pensionärsråd 2024  
SÖD 2024/62 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan av protokollet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälde protokoll från Södermalms stadsdelsnämnds 
pensionärsråds sammanträde 7 oktober 2024. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att godkänna anmälan. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2024/62-17 Protokoll SPR 2024-10-07 
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§ 35 
Information från förvaltningen  
Alexandra Wynn, stadsdelsdirektör, informerade om tekniken i 
nämndslokalen och att arbete med att lösa detta pågår. Hon 
informerade även om den avslutade inspektionen från IVO. 
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§ 36 
Övriga frågor  
Inga övriga frågor anmäldes. 
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§ 37 
Skrivelse från (S), (V) och (MP) angående dagliga 
verksamheter  

Beslut  
Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anders Göransson m.fl. (S), Frida Nehrfors Hultén m.fl. (V) och 
Magnus Palm (MP) anmälde en skrivelse om dagliga verksamheter. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att överlämna skrivelsen till förvaltningen för beredning. 
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Södermalm 

2024-10-17 
Skrivelse dagliga verksamheter 

Anders Göransson m.fl. S 
Frida Nehrfors Hultén m.fl. V 

Magnus Palm MP 
     

Skrivelse dagliga verksamheter 
I veckan berättade förvaltningen att Nytida vunnit upphandlingen av Hammarby dagliga 
verksamhet. Det blir den femte utföraren sedan 2008. Stadsdelen, Attendo, Frösunda, 
Bräcke och inom kort Nytida.  
 
De personer som deltar i daglig verksamhet gör det ofta under lång tid. Sannolikt finns 
flera brukare som varit med under hela resan med samtliga snart fem utförare. En ny 
utförare varje gång. Utan att någon brukare har ändrat sitt val. Och där erfarenheten visar 
att verksamheter som regel tappar i kvalitet när de byter utförare. Vi tror inte att någon 
tycker att det här är en bra utveckling, oavsett vilken modell man förespråkar i övrigt.  
 
Den som googlar Hitta din dagliga verksamhet i Stockholm får 220 träffar1. Det är nära 
nog en fördubbling jämfört med 2013. Av dem drivs 49 i kommunal regi och resterande i 
det som benämns privat2. Det är inom ramen för LOV, lagen om valfrihet, som 
expansionen har skett. Privata utförare skaffar sig en lokal och startar en verksamhet.  
 
Om målet är valfrihet så verkar LOU-upphandlingar inte vara ett effektivt medel.  
 
Så här skrev vi på Septembernämnden 2023.  
Det finns flera goda skäl till att driva dagliga verksamheter i egen regi i stället för att 
upphandla dem med hjälp av LOU3. Vi slipper den detaljstyrning som är en oundviklig 
konsekvens av att upphandla. Vi kan fokusera på utveckling utan att tappa i kontinuitet. 
LOU-upphandlingar ökar byråkratin och är kostnadsdrivande.     
 
Av ovanstående skäl har vi därför valt att återta Danvikstulls dagliga verksamhet i egen 
regi. Samma skäl går att anföra vad gälla Hammarby dagliga verksamhet, där vi 
dessutom bytt utförare varje gång det varit möjligt. Vi väljer ändå att upphandla den på 
nytt då vi vill stärka de idéburna verksamheterna. Vi inser att risken är oerhört stor att 
det blir en ny utförare men vill ändå ge nuvarande aktör chansen.    
 
Ett undantag från regeln att det alltid blir en ny utförare är Frösunda4. De fick faktiskt 
förnyat förtroende på Danvikstull innan vi tog tillbaka den verksamheten. De drev också 
Hammarby dagliga verksamhet innan dess. Så, vad har varit kännetecknade för dem?    
 
2014 fick Frösunda uppdraget att driva Hammarby dagliga verksamhet mot ett löfte om 
en starkare koppling till den reguljära arbetsmarknaden. Brukarna skulle få hjälp att 
komma i arbete. En särskild coach skulle jobba med frågan. Det var detta mervärde som 

 
1 På Södermalm finns 20 verksamheter varav 8 drivs i kommunal regi. 
2 LOV-verksamheterna utgör mer än 90% och dess andel är dessutom ökande.  
3 Lagen om offentlig upphandling 
4 Ett annat exempel är Teckentullen men det är ett specialfall då både brukare och medarbetare är döva, specialistkompetensen gör att 
färre deltar i upphandlingen.  
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gjorde att de vann upphandlingen. Så snart Frösunda vunnit gjorde de ett försök till s.k. 
hyvling. Medarbetarnas heltider skulle omvandlas till tjänster på 92%, det var så coachen 
skulle finansieras. Brukare/anhöriga hotade dock att lämna verksamheten om 
neddrangnigen genomfördes, vilket gjorde att bolaget backade. Enligt förvaltningen kom 
inga brukare ut i arbete under avtalsperioden. 
 
I en av bilagorna till Tertialrapport 2 2024 listade förvaltningen utvecklingsområden på 
Danvikstull (som i dagsläget drivs av Frösunda).  
Utifrån Stockholms stads strävan efter ”heltid som norm” noteras att verksamheten 
enligt tjänstgöringslista har många anställda som arbetar 90 procent. Verksamheten 
beskriver att de bedömt att det är det bästa sättet att få ihop schemaläggningen samt 
utifrån ekonomisk hållbarhet. Verksamheten uppmärksammas om Stockholms stads 
riktlinjer inom detta område och uppmanas att sträva efter heltid som norm. 
 
Vi kan utifrån ovan exempel konstatera att det finns anledning att fundera om modellen 
med upphandlad dagverksamhet i praktiken skapar dåliga förutsättningar för 
kvalitetsutveckling och att den närmast motverkar schyssta villkor för de anställda. Mot 
bakgrund av detta har vi några frågor till förvaltningen:   
 
Frågor till förvaltningen  
Vilka för- respektive nackdelar ser förvaltningen med att fortsätta upphandla dagliga 
verksamheter utifrån lagen om offentlig upphandling?  
 
Vad gör stadsdelen för att säkerställa att övergången från Bräcke till Nytida sker så 
smidigt som möjligt utifrån ett brukarperspektiv och utifrån ett personalperspektiv?  
 
Finns det några generella erfarenheter vid verksamhetsövergångar som förvaltningen vill 
lyfta som särskilt viktiga?  
 
Hur följer stadsdelen upp och säkrar att dagverksamheter bedrivs i linje med Stockholms 
stads riktlinjer och mål och vilka styrmedel finns att ta till om verksamheterna inte följer 
riktlinjer? 
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§ 38 
Skrivelse från (SD) angående kriminella nätverk som 
kopplas till HVB-hem och familjehem  

Beslut  
Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Martin Westmont (SD) anmälde en skrivelse om kriminella nätverk 
som kopplas till HVB-hem och familjehem. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Anders Göransson (S) föreslog att nämnden skulle 
besluta att överlämna skrivelsen till förvaltningen för beslut. 
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Södermalms stadsdelsnämnd  
2024-10-17 

Skrivelse 
 

 Martin Westmont (SD) 
Ulf Wester (SD) 

 
 

 
 
Skrivelse om kriminella nätverk som kopplas till HVB-hem och familjehem 
 
Socialtjänstens arbete är omfattande och står ofta inför stora utmaningar, både när det gäller 
arbetsmiljö och hanteringen av komplexa ärenden. Det är för närvarande en svår tid i samhället 
sett till förekomsten av gängkriminalitet där skjutningar och sprängningar blivit vardag för 
många invånare. 
 
Ett annat problem som varit känt sedan länge är att minderåriga barn rekryteras in i 
gängkriminalitet och blir föremål för utredning hos socialtjänsten. Vid kontakt och pågående 
utredning hos socialtjänsten kan den minderåriga bli placerad vid HVB-hem eller familjehem. 
Placeringen av den minderårige är något som socialtjänsten har det övergripande ansvaret för. 
 
Den 24 augusti i år framkom det i Dagens Nyheter att kriminella och släktbaserade kriminella 
nätverk bedriver flera HVB-hem. I artikeln hänvisar polisen till en enskild rapport om detta och 
uttalar sig följande: ”Vi placerar barnen i en miljö som gör att det sannolikt kommer ut i sämre 
skick efter tiden på HVB”. Sverigedemokraterna anser att detta är en utveckling som är djupt 
olycklig för såväl den minderåriga och samhället i stort när kommuner och stadsdelsnämnder 
placerar barn inom verksamheter som kopplas till kriminella nätverk. 
 
Det har uppdagats att flera HVB-hem i Sverige drivs av kriminella nätverk, inklusive 
släktbaserade gäng. En nyligen offentliggjord polisrapport visade att minst 18 bolag som driver 
HVB-hem på 28 platser har kopplingar till organiserad brottslighet. I vissa fall har dessa hem 
använts som lager för vapen och narkotika, vilket gör att barn som placeras där riskerar att 
hamna i en ännu farligare miljö än tidigare. Vissa av dessa hem har anställda med direkta 
kopplingar till kriminella gäng, och det finns också misstankar om att dessa miljöer används 
för att rekrytera barn till kriminell verksamhet. 
 
Socialförvaltningen utvecklar socialtjänsten och funktionshinderomsorgen genom att 
samordna, vägleda och följa upp socialtjänsten i Stockholms stad. En väsentlig del av arbetet 
sker i nära samarbete med stadsdelsförvaltningarna. 
 
Socialförvaltningen har ett omfattande ansvar när det gäller att placera barn i trygga och 
lämpliga miljöer, inklusive på HVB-hem. Om ett barn placeras på ett HVB-hem som är kopplat 
till ett kriminellt nätverk, kan socialförvaltningen anses ha brustit i sitt ansvar på flera sätt. 
Socialförvaltningen har bland annat en lagstadgad plikt att säkerställa att de barn som de 
placerar får en trygg och säker miljö. De ska även säkerställa att HVB-hem följer de föreskrifter 
som Inspektionen för vård och omsorg har satt upp. Socialförvaltningen har också en skyldighet 
att agera snabbt om det finns misstankar om att ett HVB-hem inte är säkert. 
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Sammanfattningsvis har socialförvaltningen och stadsdelsförvaltningen ett stort ansvar för att 
skydda barn från skadliga miljöer. Om ett HVB-hem har kriminella kopplingar, och 
socialförvaltningen misslyckas med att upptäcka eller agera på detta, kan de hållas ansvariga 
för att inte ha uppfyllt sin omsorgsplikt. 
 
 
Vi vill därför fråga stadsdelsförvaltningen följande: 
 

1. Hur ser ansvarsfördelningen ut mellan socialförvaltningen och stadsdelsförvaltningen 
om en placering av minderårig allvarligt brister i relation till omsorgsplikten, tillsyn 
och kontroll samt anmälningsplikt eller åtgärder vid misstankar? 
 

2. Har förvaltningen fått några indikationer på att placerade ungdomar från vår stadsdel 
hamnat på hem där verksamheten visat på en koppling till kriminella nätverk? 

 
3. Genomför förvaltningen någon rutinmässig kontroll när det gäller att utesluta att 

verksamheten på det aktuella HVB-hemmet bedrivs med koppling till kriminella 
nätverk innan placering sker, och hur ser den i såna fall ut? 

 
4. Vilka rutiner aktiveras om ett kriminellt nätverk misstänks kopplas till verksamheten 

på ett HVB-hem eller familjehem för placering av minderårig från stadsdelen? 
 

5. Hur kan det uppstå en situation där Stockholms stad genom sina stadsdelsförvaltningar 
och andra kommuner kan ”felplacera” minderåriga i verksamheter som kopplas till 
kriminella nätverk? 

 
6. Samverkar stadsdelsförvaltningen med Inspektionen för vård och omsorg som fått i 

uppdrag att skärpa tillsynen över HVB-verksamheter för att motverka dessa brottsliga 
aktörer? 

 
 
 

Sida 67 (67)


	4333fd72-937f-4a92-945d-02969c3065b9.docx
	Protokoll 10/2024
	fört vid Södermalms stadsdelsnämnds sammanträde torsdagen den 17 oktober 2024 kl. 17:30-19:30, Virkesvägen 3, plan 4, rum Tantolunden


	ca2aa871-7b89-47f0-94d8-60c5a2600fcb.docx
	§ 1 Val av justerare och dag för justering
	Beslut

	c5b5f16a-f884-45cc-aaca-e9bde2bfbb19.docx
	§ 2 Fastställande av dagordningen
	Beslut

	b9ea89b4-07df-4919-96b1-f4d8e75ae877.docx
	§ 3 Borttagen på grund av sekretess
	Handlingar i ärendet

	4da678ac-424d-4cd3-95e3-5a0907795764.docx
	§ 4 Anmälan av sociala delegationens protokoll
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut

	df91d50e-c14c-4e6d-a18e-2458ea996871.docx
	§ 5 Allmänhetens frågestund

	ba6172d6-3e27-46e7-905a-345a05181bcb.docx
	§ 6 Inkomna medborgarförslag september 2024
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Handlingar i ärendet

	0f031a05-27a5-494a-98d0-20c0b54f59bc.docx
	§ 7 Medborgarförslag gällande att tillsätta en arbetsgrupp för förbättring, skydd och utveckling av Gamla stan
	Svar på medborgarförslag

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Handlingar i ärendet

	792d175c-04a9-47ff-9753-031fbefbd4ea.docx
	§ 8 Medborgarförslag om att fylla på dammen i Tjurbergsparkens östra del med vatten
	Svar på medborgarförslag

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Handlingar i ärendet

	42fcab4a-df8c-4203-881d-58b7c21bd111.docx
	§ 9 Medborgarförslag om att anlägga badbryggor mellan Lindvallsgatan och Verkstadsgatan
	Svar på medborgarförslag

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Särskilda uttalanden
	Handlingar i ärendet

	5393a563-ed88-44e5-9595-8477485ba45f.docx
	6fb84eba-1557-4d20-a7c8-94b3f59a6bc2.docx
	§ 10 Medborgarförslag om fler papperskorgar vid Lugnets terrass, Sickla Udde
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Handlingar i ärendet

	d7dbf79f-27d2-48c2-9726-cc17f86ba0f2.docx
	§ 11 Månadsrapport september 2024
	September 2024

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Handlingar i ärendet

	dc3e7f5a-85b4-41f2-a549-2ec50f05c7d2.docx
	§ 12 Skrivelse från Centerpartiet om förskoleundersökningen
	Svar på skrivelse från Lars Rottem Krangnes (C) och Marko Janicic (C).

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Handlingar i ärendet

	a2376551-40b1-438a-a0ca-fc0c42592508.docx
	§ 14 Revisionsrapport nr 1/2024, Stadens arbete mot våld i nära relationer
	Yttrande gällande revisionsrapport våld i nära relationer RVK 2023/128

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Reservation
	Handlingar i ärendet

	f49c4df5-be60-4bb2-9b72-3dfc84b2fa21.docx
	6d32d2cf-71f4-4792-94d5-772355757d1f.docx
	§ 15 Entledigande och fyllnadsval av ledamot i Södermalms stadsdelsnämnd pensionärsråd
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Handlingar i ärendet

	6106c660-863f-43f5-80ee-c10875e8dd68.docx
	§ 16 Förlängning av avtal med Vardaga avseende driften av Guldbröllopshemmets vård- och omsorgsboende
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Särskilda uttalanden
	Handlingar i ärendet

	c03addd5-dbba-4718-91a2-021beeddbfe9.docx
	2024-10-17
	Ärende 16


	b8987539-ee4f-46cc-9ce0-de9e2a6b0f3b.docx
	§ 18 Remiss Klimathandlingsplan 2030, KS 2023/416
	Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2023/416

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Reservationer
	Särskilda uttalanden
	Handlingar i ärendet

	470a3b13-7129-4a02-9428-61560e600da0.docx
	431bd5f1-6dcb-4f22-b1c4-b2a7c63a306a.docx
	4782fd0a-a7ed-4479-947d-bc38a0f7066c.docx
	631394cf-9847-422c-8409-f15e1a3ca141.docx
	§ 19 Remiss av motion om kultur för LSS, KS 2024/605
	Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2024/605

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Särskilda uttalanden
	Handlingar i ärendet

	c5f02964-68b3-4967-b0a1-f2fff9e1fb46.docx
	a5fe33ca-2e2b-400b-a9df-62db73b66c15.docx
	§ 20 Ersättningsnivåer daglig verksamhet (LSS)
	Remiss från Kommunstyrelsen KS 2024/492

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Handlingar i ärendet

	220ec66b-c37a-42bc-8426-0ba7ce89d2e4.docx
	§ 21 Remiss av Motion om att införa Samordnare krisstöd i beredskap (SKiB), KS 2024/607
	Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2024/607

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Reservationer
	Handlingar i ärendet

	bea3d4a3-e3a1-4ebd-98f7-12150193a405.docx
	6a94952f-4118-4530-90d1-d8d8f33e917b.docx
	§ 22 Motion om att Stockholm ska gå före med införandet av metoden TFCO
	Remiss från Kommunstyrelsen, KS 2024/608

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Reservationer
	Handlingar i ärendet

	6c922daf-ba27-4f61-9929-76d61667ad94.docx
	fbe62323-1e9b-42f9-ba32-07a01ca08868.docx
	§ 23 Remiss av Motion om ett språklyft inom äldreomsorgen, KS 2024/158
	Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr. KS 2024/158

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Reservationer
	Handlingar i ärendet

	44a223c9-e8dc-4e9d-8903-671ac305f94f.docx
	a830ed1b-e611-40a7-b5ff-e5dd84b2ffc9.docx
	§ 24 Remiss av Motion om att inrätta en central oberoende instans för äldre och anhöriga att kunna lämna individuella synpunkter och klagomål inom äldreomsorgen, KS 2024/391
	Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr. KS 2024/391

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Reservationer
	Handlingar i ärendet

	fe45b2bf-5f52-42b9-89fa-1cf9c17d7ca1.docx
	e78bc3c7-bb7a-4d63-9571-f8d23a7561d3.docx
	§ 25 Remiss av Strategi för Stockholms utomhusbelysning. Rätt belysning, på rätt plats, vid rätt tillfälle
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Särskilda uttalanden
	Handlingar i ärendet

	9bebc3f0-6e2b-4761-810a-567afc3ee6df.docx
	2024-10-17
	Ärende 25


	8e121cdd-f774-4f46-9b6d-9b2364cf5eda.docx
	4d7f4d6c-c03f-4d7c-b110-d7cbbbfabd3e.docx
	§ 27 Remiss Motion om att placera vertikala planteringar i Stockholm stad, KS 2024/611
	Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/611

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Reservationer
	Handlingar i ärendet

	859af4bb-c135-4218-8e41-adb5e1162b74.docx
	f9f89f09-3cb3-44fd-a8ee-badb26ee94d5.docx
	§ 30 Borttagen på grund av personuppgifter.
	Anmälningsärende

	Handlingar i ärendet

	34f8bd0a-3c9c-4520-a001-db6f4a89c6ca.docx
	§ 31 Kontorsremiss, Äldrevänlig natur
	Svar på kontorsremiss, Dnr: T2024-01343

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Handlingar i ärendet

	8686bf37-6e38-4d7f-a561-ea19bcc4d192.docx
	§ 32 Förvaltningsgruppens protokoll 2024
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut

	49f94214-45cb-4278-b8e5-0ef82c72f2f9.docx
	§ 33 Anmälan av delegationsbeslut 2024
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut

	24739355-b8b3-4968-a9ee-049e7bac8b0b.docx
	§ 34 Protokoll Södermalms pensionärsråd 2024
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Handlingar i ärendet

	886d5ba9-8170-4d0b-a48f-ef1379cb3b54.docx
	§ 35 Information från förvaltningen

	e217f85b-a432-4b21-8944-7e428ba49e36.docx
	§ 36 Övriga frågor

	70f2c572-e07c-4563-9929-b4382fbfe26a.docx
	§ 37 Skrivelse från (S), (V) och (MP) angående dagliga verksamheter
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut

	c824ef92-6004-4f2c-87e4-bb5403bf7b72.docx
	2024-10-17
	Skrivelse dagliga verksamheter


	76d9c087-cbe4-450c-8c60-86dec6b3915f.docx
	§ 38 Skrivelse från (SD) angående kriminella nätverk som kopplas till HVB-hem och familjehem
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut

	f082ea85-8cb7-4527-8ade-65e731075002.docx

